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– Ehkä se, että pe-
russuomalaiset sai-
vat vähemmän ääniä 
kuin povattiin. Myös 
keskustan hyvä me-
nestys yllätti, Kari 
Varpukari toteaa.

– Olen uusi Kangas-
alla, joten vaikea sa-
noa. Yleisesti ottaen 
yllätti kuntauudis-
tuksia ajavien halli-
tuspuolueiden pär-
jääminen vaaleissa, 
Mervi Liehu sanoo.

– Ei yllättänyt, me-
ni niinkuin pitikin, 
Arto Honkoliini 
toteaa.

  


Kangasalantien ja valtatie 12:n itäisen liit-
tymisrampin risteys Lentolassa tulee ole-
maan ilmeinen vaaranpaikka kevyelle lii-
kenteelle, eritoten pyöräilijöille. Kevyen 
liikenteen väylän ja ajoradan risteyskoh-
ta jää autoilijalta helposti huomaamat-
ta, varsinkin kun näkyvyyttä Tampereen 
suuntaan estää kumpare. Pääliikennevir-
ta rampilta Kangasalantielle tulee riste-
ykseen melkoisen reippaasti ja kuljettaji-
en katse on lähes poikkeuksetta tiukasti 
vasempaan suunnattu. Oikealta mahdol-
lisesti tuleva pyöräilijä jää huomaamatta, 
vaikka tätäkin pitäisi väistää.

Onnettomuusriskiä vähentäisi näköes-
teen poistaminen, ehkä ennen risteystä 
tarvittaisiin myös pyöräilijöistä varoittava 
liikennemerkki.

  
Kirjaston käytöstä poistettavien kirjojen 
myyminen yleisölle alkaa myös Kangas-
alla. Kirjastolautakunnan puheenjohtaja 
Pirkko-Liisa Ollila arvioi, että ensimmäi-
set ”myyjäiset” pidetään joskus ensi vuon-
na.

– Lautakunnalla on myönteinen kan-
ta asiaan, mutta olemme tässä odotelleet 
tuloksia muiden kirjastojen myyntikokei-
luista, kertoo Ollila. Lähikunnista aina-
kin Tampere ja Valkeakoski ovat myyneet 
entisiä lainakirjoja halukkaille ostajille.

Ensimmäinen myyntikokeilu toteutet-
tiin erikoisluvalla Hauvjärven kunnassa 
pari vuotta sitten. Lainmuutos kunnan 
omaisuuden eli kirjaston kirjojen myy-
mismahdollisuudesta tuli voimaan viime 
vuonna.

Tähän saakka Kangasala kirjastossa on 
noudatettu yleistä käytäntöä, vanhojen 
kirjojen tuhkaamista polttamalla.

– Olihan se kieltämättä oudon tuntuis-
ta, että periaatteessa käyttökelpoiset kirjat 
on pitänyt tuhota, Ollila myöntää.

– Mutta poistettavat kirjat ovat enim-
mäkseen huonokuntoisia. Niiden myymi-
nen ei tuota kunnalle juuri minkäänlaista 
rahallista hyötyä.

Harvinaisuuksista ei luovuta
Keräilijöille kirjastojen poistomyynnit ei-
vät ole merkkitapauksia. Vanhoja kirja-
aarteita kirjastot eivät missään nimessä 
myy, eivät liioin uutuuksia.

Ollilan mukaan kyse on lähinnä sellai-
sista teoksista, joita on aikoinaan hankit-
tu suurehkoja eriä ja joita kohtaan tunnet-
tu kiinnostus on laskenut. Myyntilistalla 
ovat myös kirjat, joiden lukemisessa on 
käytetty apuna suolasilakkaa tai muuta 
epäasiallista kirjanmerkkiä

Ammattimyöhästelijöiden hartaasti 
odottamaa sakotonta päivää tai viikkoa ei 
ole luvassa. - Sakkojen tarkoitus on saada 
kirjat nopeammin lainakiertoon. Muuten 
kirjat viipyvät liian kauan lainaajien hyl-
lyissä, Ollila muistuttaa.

Torstaina 29.10.1987

 
   



Perussuomalaisten valtakunnal-
linen vaalimenestys näkyy myös 
Kangasalan uudessa valtuustos-
sa. Puolue onnistui saamaan läpi 
kuusi valtuutettua, joista viisi on 
uusia.

Myös sosialidemokraattien ja 
kristillisten vaalikampanjat tuot-
tivat tulosta. Molemmat lisäsivät 
valtuustopaikkojaan yhdellä. De-
mareilla on jatkossa 13 valtuutet-
tua, kristillisillä viisi.

Kokoomus menetti kaksi paik-
kaa, mutta säilytti edelleen suu-
rimman aseman 15 valtuutetul-
laan. Myös keskusta voi onnitella 
itseään, kun paikkoja tuli nykyi-
nen määrä eli seitsemän.

Keskustan riveissä oli myös 
vaalien äänikuningas, Tuomas 
Bährend, joka keräsi 501 ään-
tä. Bährendin kintereillä oli edel-
lisvaalien harava, Jorma Jussila 
(kd) 487:llä, Hanna Laine (sd) 
439:llä ja Heikki Lyytinen (kok) 
417 äänellään.

Vihreät säilytti kolme paikkaan-
sa. Sen sijaan vasemmistoliitto jat-
kaa tulevan valtuuston kauden 
kahdella valtuutetulla nykyisen 
kolmen sijaan.

Piraattipuolueen ja Muutos 11 
-ryhmän ehdokkaat eivät yltäneet 
valtuustoon.


Kangasalan äänestysprosentti oli 
vaisusti alkaneesta ennakkoäänes-
tyksestä huolimatta lopulta koko 
maata ja Pirkanmaata korkeampi, 
vaikka jäikin kaksi prosenttiyk-
sikköä edellisvaaleja pienemmäk-
si, 61,7 prosenttiin.

Vuoden 2011 eduskuntavaalei-
hin verrattuna kangasalalaiset ää-
nestivät 10,7 prosenttiyksikköä 
laiskemmin.

Kautialassa oli jälleen Kangasa-
lan kuntavaalien ahkerimmat ää-
nestäjät. Uurnilla kävi 73,9 pro-
senttia alueen äänestäjistä. Vanhan 
Kangasalan puolella vilkkainta oli 
Huutijärvellä, jossa äänensä antoi 
66,1 prosenttia äänioikeutetuista.

Vähiten kuntavaalit kiinnostivat 
Suorama II äänestäjiä, joista kantaa 
otti vain 54,9 prosenttia. Kirkon-
kylä II:n äänestysprosentti nou-
si vain kaksi kymmenystä parem-
maksi.

Parhaiten ääniä keskitettiin Kuh-
malahdella, jossa Pertti Alanko 
(kok) sai 101 ääntä eli 19,1 prosent-
tia alueen äänistä. Arja Marttala 

(kesk), Kari Koljonen ja Heikki 
Mäkelä olivat myös kuhmalahte-
laisten suosikkeja.

 
Valtuustoon valittiin 26 uutta val-
tuutettua. Uudistuminen on sa-
maa luokkaa kuin edellisvaaleissa. 
Naisia valittiin 14, mikä on kolme 
vähemmän kuin nykyisessä val-
tuustossa.

Yrittäjät vahvisti asemiaan val-
tuustossa. Heitä on jatkossa päät-

täjinä kymmenen, kun nykyisessä 
yrittäjätaustaisia oli viisi. Myös ter-
veydenhoitoala on vahvasti edus-
tettuna 11 valtuutetulla.

Eläkeläisiä uudessa valtuustos-
sa istuu viisi. Ikänestori on kris-
tillisten Harri Kekki, 68 vuot-
ta. Nuorimmat valtuutetut ovat 
kokoomuksen Abdali Alireza 
ja Akseli Kettula, molemmat 
19-vuotiaita.

Kangasalan kuntavaalien tulok-
sen vertailua edellisiin vaaleihin 

hämää Kuhmalahden kuntaliitos 
2011. Tuolloin Kangasalan val-
tuustoon tuli kahdeksan valtuu-
tettua Kuhmalahdelta.

Monissa vertailuissa koko Kuh-
malahden vanha valtuusto, jos-
sa oli 17 valtuutettua, on laskettu 
yhteen Kangasalan entisen, 43 val-
tuutetun paikkamäärään.

Tästä johtuen esimerkiksi ko-
koomuksen uusi paikkamäärä on 
tilastoissa kuusi valtuutettua vä-
hemmän.

           
    


